
Vnitřní štěstí a spokojené vztahy během
vánočních svátků i v celém novém roce!

REŠICKÝ
ZPRAVODAJ



Slovo starostky  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  3

INFORMACE Z OBECNÍHO ÚŘADU
Usnesení č. 8/2019 a č. 9/2019  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  4
Odpadové hospodářství v obci 1 . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  6
Protipovodňová opatření v obci Rešice  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  8
Rekonstrukce veřejného osvětlení obce Rešice  . . . . . . . . . . . . . . . .  9

PROVOZ A BUDOUCNOST JE DUKOVANY
Činnost Energetického Třebíčska  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  10
Ekoregion 5  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .   13

UDÁLOSTI V OBCI
Nohejbalový turnaj  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .   15
Poutní mše v Kordule . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  16
Rozloučení s prázdninami  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .   17
Malý festival loutky  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  19
Halloweenská stezka odvahy  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  20
Šipkový turnaj  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  22
Posezení se seniory  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  24
Vánoční jarmark  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  26
Mikulášská nadílka  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  28
Náš jubilant  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  30
Adventní setkání ČEZ  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 31
Vánoční sbírka  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  33
Sbor dobrovolných hasičů  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  34

INFORMACE A POZVÁNKY
Obecní knihovna  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  41
Pozvánky na kulturní a společenské akce  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  44
Společenská kronika  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  45
Vánoční bohoslužby  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  46

Obsah:



3

Milí spoluobčané,

předvánoční čas je vždy naplněn velkým shonem. Každý uklí-
zí, vaří, peče – a hlavně shání dárky pro své blízké. Protože právě 
naši blízcí jsou pro opravdu naplněný a požehnaný život to nej-
důležitější co máme. Nemáme-li se s kým radovat, s kým si vy-
měnit své zážitky, ale i komu si postěžovat, cítíme, že našemu 
životu něco chybí. Cítíme samotu a smutek.

Jsem moc ráda, že většinu akcí, které pořádáme a  jichž se 
účastním, mohu podnikat se svými blízkými, a tím myslím i vás, 
obyvatele Rešic.

Přeji Vám, abyste i vy mohli nadcházející sváteční dny strávit 
se svými blízkými. Zastavte se s nimi, ohlédněte se nad uplynu-
lým rokem a pohlédněte si navzájem do očí. V jejich hloubce uvi-
díte, jak moc se navzájem potřebujete.

Přeji Vám všem krásné, pohodové a požehnané Vánoce a do 
nového roku jen a jen to nejlepší.

Vaše starostka Petra Jílková
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VÝPIS USNESENÍ Č. 8/2019
z 8. veřejného zasedání zastupitelstva Obce Rešice

konaného dne 16. 09. 2019 v KD Rešice

1. Zastupitelstvo obce projednalo a schválilo:
 ● Zapisovatele zasedání paní Renatu Herzánovou
 ● Ověřovatele zápisu pana Ing. Josefa Pošvaře a paní Annu Husákovou
 ● Program zasedání
 ● Rozpočtové opatření č.3/2019
 ● Zprávu fi nančního výboru z kontroly účetních dokladů a závazků obce 

za období 01-07/2019
 ● Zprávu kontrolního výboru
 ● Vstup do Českých investičních fondů CZECH FUND s prvotním vkladem 

1.500.000,– Kč
 ● Rekonstrukci místní komunikace „V uličce“
 ● výměnu plynového kotle v obecním bytovém domě č. 74 - byt č.1

2. Zastupitelstvo obce projednalo a bere na vědomí:
 ● Informace o předání díla do užívání „Rekonstrukce veřejného osvětlení 

v obci Rešice“
 ● vypracovaný povodňový plán k prostudování a případnému 

připomínkování

3. Zastupitelstvo obce projednalo a neschválilo:

Na zasedání přítomno 7 členů (z celkového počtu 9) zastupitelstva obce Rešice
Usnesení č.8/2019 schvaluje 7 členů zastupitelstva.
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VÝPIS USNESENÍ Č. 9/2019
z 9. veřejného zasedání zastupitelstva Obce Rešice

konaného dne 14. 10. 2019 v KD Rešice

1. Zastupitelstvo obce projednalo a schválilo:
 ● Zapisovatele zasedání paní Renatu Herzánovou
 ● Ověřovatele zápisu paní Petru Jílkovou a pana Michala Skálu
 ● Program zasedání
 ● Smlouvu o dílo na opravu místní komunikace „V uličce“ s fi rmou 

VALDASTAV s.r.o. Tulešice
 ● Darovací smlouvu (fi nanční dar na vybudování domovní kanalizační 

přípojky do hlavního kanalizačního řádu)

2. Zastupitelstvo obce projednalo a bere na vědomí:
 ● Uložení volných fi nančních prostředků do investičního fondu CZECH 

FUND
 ● Znění vypracovaného digitálního plánu
 ● Výměnu (opravu) oken v obecním bytovém domě

3. Zastupitelstvo obce projednalo a neschválilo:

Na zasedání přítomno 8 členů (z celkového počtu 9) zastupitelstva obce Rešice
Usnesení č.9/2019 schvaluje 8 členů zastupitelstva.
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SVOZ OBJEMNÉHO ODPADU V OBCI
Jak jsme se zmínili v posledním čísle našeho zpravodaje byl naší obcí ještě 

jednou zprostředkován svoz objemného odpadu z domácností, a to v podzimním 
období.

Svoz proběhl v pondělí dne 21. 10. 2019. Každý občan tak měl možnost ode-
vzdat veškerý objemný komunální odpad. Tuto službu v obci zajišťuje fi rma AVE 
CZ odpadové hospodářství s.r.o., Třebíč.

DO OBJEMNÉHO ODPADU PATŘÍ:
 ● části vybavení bytu
 ● části nábytku
 ● koberce
 ● židle
 ● matrace
 ● Odpad větších rozměrů, který nelze uložit do běžně používaných nádob 

na směsný komunální odpad.

DO OBJEMNÉHO ODPADU NEPATŘÍ:
 ● stavební suť
 ● výkopová zemina
 ● části autovraků
 ● Předměty obsahující nebezpečné odpady, např. autobaterie, oleje, barvy, 

jedy, zářivky, televizory, počítače, chladící zařízení a dále pneumatiky, 
el. spotřebiče, kovové předměty, živnostenský odpad

Tři velkoobjemové kontejnery byly přistaveny na vyhražené místo Pod lipky, 
kde byly umístěny od čtvrtku 17.  10. 2019. Shromáždily se necelé tři tuny výše 
zmíněného odpadu. Za tuto službu uhradila obec svozové fi rmě AVE CZ odpadové 
hospodářství s. r. o. částku ve výši 11.136,21 Kč.

Další svoz Obec plánuje v jarním období.

Herzánová Renata
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SBĚR NEBEZPEČNÉHO ODPADU V OBCI
V naší obci probíhá svoz nebezpečného odpadu dvakrát ročně, a to na jaře a na 

podzim. Svoz zajišťuje fi rma AVE CZ odpadové hospodářství s.r.o., Třebíč.

Dne 20. 09. 2019 proběhl v naší obci podzimní svoz nebezpečného odpadu 
včetně zpětného odběru elektrozařízení, který nepatří do nádob na směsný ko-
munální odpad.

Při tomto sběru se v naší obci odevzdalo toto množství odpadu:

 ● CRT televizory + monitory 12 ks
 ● LCD televizory + monitory 2 ks
 ● velké spotřebiče 5 ks
 ● malé spotřebiče 74 ks
 ● lednice, mrazáky 5 ks
 ● PC komponenty, rádia, drobné elektrospotřebiče 39 ks
 ● zářivky 17 ks
 ● pneumatiky z osobních aut 108 ks
 ● obaly obsahující zbytky neb. látek nebo obaly těmito látkami znečištěné 

0,02 t
 ● olej a tuk 0,07 t
 ● barvy, lepidla a pryskyřice obsahující nebezpečné látky 0,06 t

Za tento svoz uhradila obec svozové fi rmě AVE CZ odpadové hospodářství
s. r. o. částku ve výši 14.202,20 Kč.

Další svoz proběhne v jarním období.

Herzánová Renata
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PROTIPOVODŇOVÁ OPATŘENÍ PRO OBEC REŠICE
Obec Rešice podala prostřednictvím fi rmy Envipartner, s.r.o. Brno žádost 

na Ministerstvo životního prostředí o  dotaci na protipovodňová opatření 
v obci Rešice v rámci Operačního programu životního prostředí 2014-2020. 
Rozhodnutí o poskytnutí dotace ve výši 70 % celkových nákladů na plánova-
nou akci bylo obci doručeno dne 22. 7. 2019.

Na základě vydaného rozhodnutí 
o poskytnutí dotace vypsala obec Re-
šice výběrové řízení. Vítěznou fi rmou 
tohoto výběrového řízení se stala fi r-
ma Empemont s.r.o., Valašské Meziří-
čí. S touto fi rmou byla dne 29. 5. 2019 
uzavřena smlouva o dílo. Samotná re-
alizace projektu probíhala v období 7, 
8, 9/2019, ze které byl 
vyhotoven zápis o pře-
dání díla.

Na základě připo-
mínek z  řad občanů 
bylo provedeno něko-
lik akustických zkou-
šek místního rozhla-
su, jehož rekonstrukce 
byla hlavní součástí 
tohoto projektu. Další 
součástí projektu bylo 
vypracování protipo-
vodňového plánu obce 
Rešice, jehož znění najdete v digitální 
podobě na webových stránkách obce 
www.resice.cz pod odkazem elektro-
nický digitální povodňový portál.

Celkové náklady na projekt dle 
smlouvy o dílo byly 1 488 763,00 Kč. 
Podíl přiznané dotace činí 1 042 134,10 
Kč (70 %). Zbývající část uhradila obec, 

a to z daru Skupiny ČEZ. Velmi si toho 
vážíme a jsme za tuto spolupráci velmi 
vděčni. 

Termín ukončení: Předložení doku-
mentace k  závěrečnému vyhodnoce-
ní projektu na Ministerstvo životního 
prostředí je stanoven do 30. 9. 2020. Po 

tomto předložení bude 
tato dotace ukončena.

Obec Rešice by tou-
to cestou chtěla po-
děkovat všem svým 
občanům za trpělivost 
při realizaci tohoto 
projektu a  následných 
výpadcích místního 
rozhlasu ve zkušeb-
ním provozu. Pokud 
se bude v  budoucnu 
tato situace opakovat, 
neváhejte kontaktovat 

členy obecního zastupitelstva nebo se 
přímo obrátit na obecní úřad. Nápravu 
se pokusíme sjednat v  co nejkratším 
možném termínu.

Ještě jednou děkujeme za trpělivost 
a pochopení.

Petra Jílková, Renata Herzánová
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REKONSTRUKCE VEŘEJNÉHO OSVĚTLENÍ
V OBCI REŠICE

Dne 26.  10. 2018 podala obec Rešice prostřednictvím fi rmy Envipartner, 
s.r.o. Brno žádost na Ministerstvo průmyslu a obchodu České republiky o do-
taci na rekonstrukci veřejného osvětlení v obci Rešice v rámci Státního pro-
gramu na podporu úspor energie na období 2017-2021, program EFEKT 2, 
Opatření ke snížení energetické náročnosti veřejného osvětlení.

Rozhodnutí o poskytnutí dotace ve 
výši 50 % celkových nákladů na plá-
novanou akci bylo obci doručeno dne 
14. 5. 2019. Na základě vydaného roz-
hodnutí o  poskytnutí dotace vypsala 
obec Rešice výběrové řízení. Vítěznou 
fi rmou tohoto výběrového řízení se 
stala fi rma Empesort s.r.o., Valaš-
ské Meziříčí. S  touto fi rmou byla dne 
29.  5.  2019 uzavřena smlouva o  dílo. 
Samotná realizace projektu probíhala 
v období 7–8/2019, ze které byl vyho-
toven zápis o předání díla.

Dostatečnou svítivost veřejného 
osvětlení a nasvícení místních komu-
nikací si obecní zastupitelstvo zkon-
trolovalo obchůzkou celé obce. Do-
šlo k závěru, že je třeba na 8 místech 
doplnit veřejné osvětlení. Obec Rešice 
objednala toto osvětlení u dodavatel-
ské fi rmy Empesort. Osvětlení je již 
v obci nainstalováno.

Celkové náklady na projekt byly 
908 178,00 Kč. Podíl přiznané dotace 
činí 454 089,00 Kč (50 %). Zbývajících 
50 % bylo hrazeno z peněz od Skupiny 

ČEZ. Tímto jim velmi děkujeme a daru 
si velmi vážíme. Doplnění nových sví-
tidel bylo fi nancováno z rozpočtu obce 
ve výši 106 196,86 Kč.

Termín ukončení: Předložení do-
kumentace k  závěrečnému vyhodno-
cení projektu na Ministerstvo prů-
myslu a  obchodu České republiky 
je stanoven do 30.  6.  2021. Po tomto 
předložení bude tato dotace ukončena.

Obec Rešice by touto cestou chtě-
la poděkovat všem svým občanům za 
trpělivost při realizaci tohoto projek-
tu a  následných výpadcích veřejného 
osvětlení ve zkušebním provozu. Po-
kud se bude v  budoucnu tato situace 
opakovat, neváhejte kontaktovat členy 
obecního zastupitelstva, nebo se pří-
mo obrátit na obecní úřad. Nápravu 
se pokusíme sjednat v  co nejkratším 
možném termínu.

Ještě jednou děkujeme za trpělivost 
a pochopení.

Petra Jílková, Renata Herzánová



10

ENERGETICKÉ TŘEBÍČSKO INFORMUJE
Letošní léto bylo pro budoucnost Jaderné elektrárny Dukovany zásadní. Do 

letních prázdnin jsme vstoupili s velmi dobrou zprávou – vláda na svém čer-
vencovém jednání schválila výstavbu nové jaderné elektrárny v Dukovanech 
a stanovila harmonogram úkolů. Ke konci prázdnin přišla další dobrá zprá-
va – Ministerstvo životního prostředí (MŽP) vydalo souhlasné závazné sta-
novisko v procesu posouzení vlivů na životní prostředí (tzv. stanovisko EIA) 
k záměru Nový jaderný zdroj v lokalitě Dukovany. Tím však práce nekončí, ale 
teprve začíná.

ZAČÍT MUSÍME VE 
ŠKOLSTVÍ A U UČITELŮ

Zástupci Energetického Třebíčska 
jednali v  srpnu v Třebíči s ministrem 
průmyslu Karlem Havlíčkem, který 
přijel na pozvání poslankyně Moniky 
Oborné. Hlavním tématem byla vý-
stavba nového jaderného zdroje a při-
pravenost regionu a  místních fi rem. 
„Otevřeli jsem zde zásadní téma, a to 
nedostatek studentů v jaderných obo-
rech. Při výstavbě budou potřeba tisíce 
pracovníků a je nejvyšší čas tuto situ-
aci řešit,“ zdůraznil Vítězslav Jonáš. 
Ministr Havlíček poté svolal setká-
ní rektorů vysokých škol, aby podnět 
z  regionu začali řešit. Další aktivitou 
Energetického Třebíčska ve spolupráci 
s ČEZ bude v příštím roce projekt Ja-
derná akademie zaměřený na učitele 
základních škol. „Připravujeme pro ně 
vzdělávací exkurze na téma jaderné 
energetiky, chceme s  nimi být v  úz-
kém kontaktu, předávat jim informace 
a  podpořit je v  jejich snaze přibližo-
vat žákům atraktivně technické smě-
ry,“ přibližuje Eva Fruhwirtová. Letos 

uspořádalo Energetické Třebíčsko ve 
spolupráci s Jadernou elektrárnou Du-
kovany semináře pro dvě gymnázia 
v Třebíč na téma Je jádro perspektiva 
pro mladé? V sérii těchto seminářů pro 
střední školy bude i nadále pokračovat.

NECHYBÍME NA 
KONFERENCÍCH 
A SEMINÁŘÍCH, KDE SE 
ŘEŠÍ JÁDRO

Podstatnou část činnosti je účast na 
konferencích a  seminářích. Vítězslav 
Jonáš, předseda sdružení, zde jedná 
nejen s  politiky, ale také s  fi rmami, 
které se musí intenzivně začít připra-
vovat. „Jednali jsme se všemi poten-
ciálními zahraničními dodavateli vý-
stavby. Všechny jsme pozvali na kulaté 
stoly, aby se mohli představit v  regi-
onu a odprezentovat nám svou před-
stavu technického projektu i zapojení 
regionu,“ říká Vítězslav Jonáš. V  září 
se konal v Hrotovicích už druhý kula-
tý stůl s  jihokorejskou fi rmou KHNP, 
která patří také mezi potenciální do-
davatele výstavby. Starostům, členům 
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Energetického Třebíčska i  zástupcům 
fi rem se představil nový viceprezi-
dent KHNP Sangdon Kim, který má ve 
své gesci zahraniční projekty a  také 
projekt v  České republice. Účastníci 
měli možnost seznámit se s manažery 
KHNP, kteří působí v Praze.

U příležitosti 28.  října se na Hradě 
sešel předseda Energetického Třebíč-
ská Vítězslav Jonáš, Richard Horký, 
předseda třebíčské hospodářské ko-
mory a zároveň předseda krajské ko-
mory, s premiérem Andrejem Babišem 
a ministrem průmyslu Karlem Havlíč-
kem.

„Hovořili jsme o  požadavku na 
zkrácení harmonogramu výstav-
by s nejzazším termínem uvedení do 
provozu nového bloku v Dukovanech 
v  roce 2035,“ informuje Jonáš. Pod-
le něj i Richarda Horkého je nešťast-
né, když někteří představitelé vlády 
a Stálého výboru pro výstavbu nových 
jaderných zdrojů uvádějí, že nový 
blok nezbytně potřebujeme do roku 
2035 a  zároveň říkají, že reálný ter-
mín spuštění může být až v roce 2040. 
„Jsem rád, že premiér, ministr i zmoc-
něnec spolupracují se zástupci našeho 
jaderného regionu. To, že si na nás 
udělali čas i při oslavě státního svátku, 
je úžasné a svědčí o tom, že svůj jader-
ný úkol myslí vážně. Teď už nezbývá 
čas na sliby a plané řeči, naše budoucí 
energetika je ohrožena, a  jen mimo-
řádná opatření a mimořádné nasazení 
všech přinese úspěch,“ shrnul Jonáš.

NA ČEM SE AKTUÁLNĚ 
PRACUJE

Souhlasné stanovisko EIA, která 
vydalo ministerstvo životního pro-
středí na konci prázdnin, má platnost 
sedm let. Obsahuje 47 podmínek, které 
musí ČEZ splnit, aby zmírnil dopady 
vlivu na životní prostředí a obyvatel-
stvo. „Jedná se například o zpracová-
ní akustické studie a povinnosti měřit 
hluk také během výstavby, na základě 
výsledků pak nastavit opatření, na-
příklad omezení návozu materiálu 
přes noc,“ vysvětlil Petr Závodský, 
generální ředitel společnosti Elek-
trárna Dukovany  II. Mezi podmínka-
mi je také to, co už obsahuje i silniční 
zákon - investor musí zmapovat stav 
silnic a  v  případě jejich poškození je 
také opravit. Myšleno je také na praš-
nost a její eliminaci. I ta se bude pečlivě 
sledovat. „Mimo jiné potvrdíme nezá-
vadnost provozu sledováním zdravot-
ního stavu obyvatel v okolí. V podmín-
kách je také stanoveno to, co už dobře 
funguje, a to je informování veřejnosti 
o  výstavbě a provozu. V  tom budeme 
i  dále pokračovat,“ doplnil Petr Zá-
vodský.

V  současné době zpracovává ČEZ 
dokumentaci pro územní řízení, která 
by měla být dokončena v polovině roku 
2021. Povolení bude vydávat staveb-
ní úřad v Třebíči a vydání rozhodnutí 
se očekává na konci roku 2021. „Vedle 
toho diskutujeme model výběru doda-
vatelů se státem, vstupuje do toho dů-
ležitý faktor, a  to je energetická bez-
pečnost státu, ale také to, do jaké míry 
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bude zapojen český průmysl,“ potvrdil 
Petr Závodský. Elektrárna Dukova-
ny II má nyní projednanou rámcovou 
smlouvu se státem. Na ni budou na-
vazovat smlouvy na jednotlivé etapy, 
které popisují konkrétní činnosti ČEZ 
i státu. Rámcovou smlouvu bude Česká 
republika projednávat v  Bruselu. Ev-
ropská unie totiž nedovoluje nepřimě-
řenou státní podporu. Naše země pro-
to musí prokázat, že jádro je klíčovým 
prvkem naší energetické bezpečnosti 
i  prostředkem ochrany klimatu. Klí-
čovým dokumentem, který je potřeba 
pro vydání územního povolení, je po-
volení o  umístění od Státního úřadu 
pro jadernou bezpečnost. O  povolení 
žádá dle atomového zákona Elektrárna 
Dukovany II na začátku příštího roku.

NOVÉ BLOKY NAHRADÍ TY 
STÁVAJÍCÍ

Současná elektrárna má čtyři bloky 
VVER 440. Díky modernizaci v minu-
lých letech se jejich výkon zvýšil na 4 × 
510 MWe. Její provoz je naplánován do 

roku 2045. Nová elektrárna s  jedním 
až dvěma bloky bude náhradou stáva-
jících zdrojů.

DŮLEŽITÉ TERMÍNY
 ● prosinec 2019

Dokončení rámcové smlouvy 
a prováděcí smlouvy mezi 
státem, ČEZ a EDU II

 ● březen 2021
Povolení k umístění od 
Státního úřadu pro jadernou 
bezpečnost

 ● 2021
Zahájení výběru dodavatele

 ● prosinec 2021
Územní rozhodnutí o stavbě

 ● 2029
Stavební povolení pro nové 
jaderné bloky

 ● 2036
Uvedení nového zdroje do 
provozu

Autor: Eva Fruhwirtová

Vítězslav Jonáš a Eva Fruhwirtová 
při seminářích zaměřených na jádro.

Kulatý stůl: Petra Jílková se účastní 
seminářů a jednání o budoucnosti 
elektrárny.
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EKOREGION 5 SE AKTIVNĚ ÚČASTNÍ JEDNÁNÍ 
O BUDOUCNOSTI ELEKTRÁRNY

Ekoregion 5 sdružuje obce v 5km pásmu JE Dukovany, předsedkyní je Petra 
Jílková. Toto sdružení je velmi významným partnerem Energetického Třebíč-
ska. Účastní se jednání i seminářů týkající se budoucnosti elektrárny, aktivně 
přistupuje s podněty, dotazy a  také komentáři. Činnost můžete sledovat na 
webu www.ekoregion5.cz.

PO TŘECH LETECH PŘIŠLO 
KLADNÉ VYJÁDŘENÍ 
Z MINISTERSTVA

Významnou událostí letošního roku 
bylo kladné stanovisko Ministerstva 
životního prostředí ČR v  rámci pro-
cesu EIA pro stavbu jednoho až dvou 
nových bloků v  lokalitě Jaderné elek-
trárny Dukovany. Předcházelo tomu 
nespočet jednání a příprav. Důležitých 
projednávání s  veřejností se účastnili 
také zástupci Ekoregionu 5. Oznámení 
EIA předal ČEZ Ministerstvu životního 
prostředí ČR v  červenci 2016 a  účast 
v  tomto procesu byla hodně náročná. 
Ministerstvu i zpracovatelům posudku 
poskytli obrovské množství údajů, sa-
mozřejmě se účastnili diskuzí i veřej-
ných projednání.

NA ČEM SE NYNÍ PRACUJE

Stanovisko EIA obsahuje celou 
řadu závazných podmínek ke zmírně-
ní a eliminaci vlivů záměru na životní 
prostředí a  obyvatelstvo. Ty se týkají 
jednotlivých fází přípravy, výstavby 
a provozu včetně povinnosti monito-
ringu vlivů záměru na životní prostře-

dí. Podmínky uvedené ve stanovisku 
jsou závazné pro navazující řízení. 
„Tím nejbližším bude územní řízení 
o umístění stavby dle stavebního zá-
kona. V  současné době zpracovává-
me dokumentaci pro územní řízení,“ 
potvrzuje Petr Závodský, generální 
ředitel společnosti Elektrárna Duko-
vany  II. Stanovisko EIA se tak stalo 
dalším zásadním podkladem pro pří-
pravu dokumentace pro územní řízení. 
Územní řízení o umístění stavby pod-
le stavebního zákona bude v  případě 
nových jaderných bloků řešit stavební 
úřad v  Třebíči. „Investor Elektrárna 
Dukovany II komunikuje se stavebním 
odborem i dalšími odbory a připravu-
jí se, aby celý proces proběhl hladce,“ 
potvrzuje starosta Třebíče Pavel Pacal 
a dodává, že i povolení o stavbě sou-
časných Dukovan povoloval v  minu-
losti také třebíčský stavební úřad.

Souběžně připravuje ČEZ podklady 
pro podání žádosti o povolení k umís-
tění jaderného zařízení dle atomového 
zákona. Nejedná se však o  navazují-
cí řízení na EIA, stanovisko EIA není 
podkladem.
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PROCES EIA PRO NOVÉ JADERNÉ BLOKY PŘEHLEDNĚ 
A STRUČNĚ:

květen  2018 Veřejné projednání 
v Maďarsku.

červen 2018 Veřejné diskuse v Ra-
kousku (Vídeň) a  v  Německu (Mni-
chov).

červen  2018 Veřejné projednání 
v České republice na zimním stadionu 
v Třebíči.

leden  2019 ČEZ dodal doplňující 
a  vysvětlující podklady nezbytné pro 
zpracování posudku.

červen 2019 Ministerstvo životní-
ho prostředí dostalo oponentní posu-
dek, který sloužil pro formulaci stano-
viska.

srpen 2019 ČEZ získal kladné sta-
novisko EIA pro nové bloky v Dukova-
nech

Eva Fruhwirtová

červenec 2016 Oznámení EIA pře-
dal ČEZ na ministerstvo životního 
prostředí.

prosinec 2016 Ministerstvo život-
ního prostředí vydalo závěr zjišťovací-
ho řízení, kde doporučilo, na které ob-
lasti vlivů záměru na životní prostředí 
má být v dokumentaci EIA kladen zvý-
šený důraz.

listopad  2017 Dokumentaci EIA 
záměru nového jaderného zdroje v lo-
kalitě Dukovany ve struktuře a s nále-
žitostmi novelizovaného zákona o EIA 
předal ČEZ na Ministerstvo životního 
prostředí včetně kompletních překla-
dů do němčiny, angličtiny, polštiny 
a maďarštiny.

duben 2018 Mezistátní konzultace 
k  dokumentaci EIA se Spolkovou re-
publikou Německo a s Rakouskou re-
publikou.

Petr Závodský, 
generální ředitel 
společnosti Elektrárna 
Dukovany II představil 
starostům proces EIA 
a další kroky, které 
připravují.
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NOHEJBALOVÝ TURNAJ
Skupince nohejbalových nadšenců 

se opět povedlo uspořádat další ročník 
nohejbalového turnaje, ale až na po 
druhé, a to v termínu 31. 8. 2019. První 
plánovaný termín musel být z důvodu 
nevlídného počasí zrušen.

Tentokrát se turnaje zúčastnilo
9 týmů, z  toho jeden téměř dámský 
tým s  již tradičním názvem Tři sest-
ry. Pro letošek to ale nebyly jediné dvě 
ženy, které se turnaje zúčastnily, za 
což jsme velice rádi. Vítězem turnaje 
se stal tým s názvem Letkovice – pá-
nové z Letkovic, kterému touto cestou 
znovu gratulujeme.

K občerstvení bylo pivo, limo, tro-
cha slaného pečiva a k  jídlu se podá-

vala uzená klobása s chlebem. Letos se 
za námi na hřiště vydalo pár místních 
obyvatel, kteří si k obědu dali klobá-
su a  pivo, poslechli hudbu a  zhlédli 
s námi alespoň kousek tohoto velkole-
pého sportovního utkání.

Pro děti byly letos nachystané ba-
zénky s vodou a dětský koutek, a  tak 
se občas zdálo, že dětí je víc než hrá-
čů. Počasí bylo krásné, sluníčko svítilo 
a tak se někteří z nás i krásně opálili.

Troufám si říct, že turnaj byl nad-
míru povedený. Věřím, že i příští turnaj 
bude plný sportovních nadšenců jak 
v řadách hráčů, tak v řadách fanoušků 
a ponese se v přátelském duchu.

Lucie Dušánková
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POUTNÍ MŠE V KORDULE
V neděli 14. července letošního roku se po svém obnovení konala v Kordule 

již 19. tradiční poutní mše svatá k panně Marii Karmelské. Sloužil ji náš pan 
farář Pavel Krč a celou mší ho doprovázel žesťový kvintet MUSICA ANIMAE 
z Velkých Pavlovic.

Za krásného slunného počasí se 
poutní mše zúčastnilo několik desítek 
věřících. Bylo velice milé a příjemné, že 
po mši svaté nám kvintet zahrál – jak 
patří ke každé tradiční pouti – krásné 
dechové písničky.

V  neposlední řadě bych opravdu 
chtěla poděkovat kordulským starou-
sedlíkům za přípravu této poutě. Výz-
doba kapličky a jejího okolí tradičními 
májkami stálo jistě mnoho úsilí a vý-
sledek stál opravdu za to.

Petra Jílková
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ROZLOUČENÍ S PRÁZDNINAMI
Rozloučení s  prázdninami, ukončení prázdnin, nebo opožděný dětský 

den – i takto by se dalo nazvat předposlední sobotní odpoledne, které se o le-
tošních prázdninách v Rešicích konalo. Tentokráte ovšem ne na místním fot-
balovém hřišti, jak bývá zvykem, ale dole na návsi.

Začátek a konec pohádkovo-spor-
tovní cesty byl pod lipkami, kde se 
všechny děti vyřádily na skákacím 
hradě, který měl podobu hasičské 
zbrojnice. Naši hasiči by totiž chtě-
li novou hasičskou zbrojnici, tak jsme 
jim alespoň na jedno odpoledne tento 
luxus dopřáli.

Během cesty, která vedla od náv-
si přes dětské hřiště, kolem Myšáku, 
Skálů, kaple a od jednoty zase zpět na 
náves, si mohly nejen děti vyzkoušet 
různé aktivity. Byly pro ně připrave-

ny jak sportovní, tak dovedností úko-
ly, střelba ze vzduchovky, zdravověda 
a zdravá – nezdravá výživa. Za splněné 
úkoly dostávaly na stanovištích znač-
ky a nějakou tu dobrůtku. Při odevzdá-
ní vyplněné kartičky jim byla předána 
v  cíli zasloužená odměna v  podobě 
zmrzliny.

Velké poděkování všem organizá-
torům (obec, SDH, myslivecké sdruže-
ní) a hlavně všem dětem a jejich rodi-
čům za hojnou účast.

Petra Jílková
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MALÝ FESTIVAL LOUTKY
V sobotu 7. září se v sále Společenského domu u nás v Rešicích konalo v rámci 

Malého festivalu loutek již 13. loutkové představení s názvem Šípková Růžen-
ka, které nám zahrálo Divadlo u staré herečky. Je velice milé, že na tato divadel-
ní představní si nachází čas čím dál více dětí, rodičů a prarodičů. Vždyť loutky 
jako takové mají v naší zemi dlouholetou tradici. Představení se bezesporu líbilo, 
a nejen děti měly možnost si po jeho skončení loutky „omakat“ a vyzkoušet.

Petra Jílková
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HALLOWEENSKÁ STEZKA ODVAHY
Bojíte se rádi? Jste odvážní? Máte pro strach uděláno? Pokud ano, tak prá-

vě pro vás byl podvečer v pátek 11. října tím správným časem, kdy jste mohli 
přijít k nám do Rešic na tradiční halloweenskou stezku odvahy. Poslední říj-
nová noc je totiž podle starých Keltů nocí strašidel, duchů a vydlabaných dýní 
a my jsme se společně všichni sešli v maskách a kostýmech, abychom si letoš-
ní Halloween pořádně užili. A že nás letos bylo zase o hromadu víc než vloni!

Hned u  vstupu na naše hos-
ty čekalo spoustu strašidel s  ma-
lým občerstvením na cestu, 
po kterém se jenom zaprášilo!
Po setmění - úderem 18. hodiny - jsme 
se postupně statečně vydávali na stez-
ku odvahy. Ta byla lemovaná rozsví-
cenými vydlabanými dýněmi a  ved-
la kolem stromů a  keřů, ve kterých 
to každou chvíli divně praskalo. A  co 
teprve pasti či překážky, které jsme 
museli zvládnout, abychom se dostali 
dál? Nikdy nikdo nevěděl, kde po cestě 
potká jaké strašidlo. Nakonec jsme se 
podle naší staré tradice podepsali do 
knihy duchů. Stezka dále už bez stra-

šení pokračovala na místní fotbalové 
hřiště, kde všichni stateční, kteří vy-
drželi až do cíle, obdrželi za svoji od-
vahu špekáček a mohli si ho opéct na 
ohni. Nechyběl pro děti teplý čaj a pro 
dospělé svařené víno červené.

Zkrátka vůbec nikdo neode-
šel s  prázdnou, a  tak to má pře-
ce při správném Halloweenu být!
Děkujeme všem našim dětem, rodi-
čům i hostům za to, že se s námi přišli 
pobavit v  tak velikém počtu a moc se 
těšíme zase za rok.

Petra Jílková
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ŠIPKOVÝ TURNAJ REŠICE OPEN 501 DOUBLE OUT
Uskutečnil se 2. listopadu v kulturním domě A. Opálky.

ŽENY

1. Petra Peigerová
2. Renata Herzánová
3. Pavlína Jirkovská
4. Katka Zbirovská

Celého turnaje žen se zúčastnilo
18 hráček.

MUŽI

1. Roman Opálka
2. Jan Herzán
3. Jiří Tručka
4. Jan Čurda
5. Vojtěch Straka
5. Zdenek Petrovský
7. Pavel Chylík
7. Tomáš Stix

Celého turnaje mužů se zúčastnilo
41 hráčů.

Velice děkujeme za hojnou účast, a to ne jenom hráčů, ale i fanoušků.
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DALŠÍ TURNAJ JE NAPLÁNOVÁN NA 18. 1. 2020

Hlavní turnaj O POHÁR STAROSTY
Hra: „301“ bez DOUBLE OUT
Rozlosování: 14.30 hod pro ženy i muže, začátek 15.00 hod
Startovné: muži: 70 Kč, ženy: 50 Kč
Dvojice muži i ženy
(předem domluvené, když nebudete mít dvojici, domluvíme na místě).
Rozlosování: 18.30 hod
Začátek: 19.00 hod
Hra: „501“ bez DOUBLE OUT
Startovné: 50 Kč
Občerstvení zajištěno (i tradiční pomazánka bude U)

Jana a Roman Opálkovi
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POSEZENÍ SE SENIORY
V příjemném prostředí sálu společenského domu Adolfa Opálky zahájila sta-

rostka obce toto odpoledne poděkováním všem seniorům za jejich celoživotní 
práci jak pro svou rodinu, tak pro obec.

Posezení zpříjemnil svým vystoupením Dětský folklorní soubor Rouchováček 
ze základní školy v Rouchovanech a paní harmonikářka Tereza Škrháková s pás-
mem svých písniček. Zahrála a zazpívala ovšem i na přání a tak pevně doufám, že 
se všechna vystoupení líbila.

Věřím, že naše společná setkání, která se stala již tradicí, přináší nám všem 
spoustu krásného. Ještě jednou tak děkuji Vám všem za příjemně strávené odpo-
ledne a těším se na další.

Petra Jílková
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VÁNOČNÍ JARMARK
Několik let patří u nás v Rešicích ke krásné tradici trávit společně první 

adventní neděli. Nebylo tomu jinak ani letos, kdy první adventní neděle vyšla 
na 1. prosince.

Už při vstupu do společenského domu na nás dýchla vánoční atmosféra. Vůně 
vánočního punče a svařeného vína se linula celým krásně vyzdobeným schodiš-
těm a dovedla nás na sál. Tam byla připravena vánoční kavárna a stromeček až 
do stropu – pod který už Ježíšek předčasně nadělil dárečky. Nechyběli prodejci 
nabízející vánoční dekorace, výzdobu, cukroví, med, keramiku, svíčky a spoustu 
drobností, které si hosté mohli zakoupit. Pro děti byla na pódiu připravena tvoři-
vá dílna a Ježíškova pošta.
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Během odpoledne se také poprvé rozsvítil vánoční stromeček, který je na náv-
si za pomníkem a také betlém. Chtěla bych touto cestou ještě jednou poděkovat 
našemu dobrému sousedovi Jaderné elektrárně Dukovany za fi nanční příspěvek, 
díky kterému jsme si náš nádherný vánoční strom mohli rozsvítit.

Věřte mi, že když jsem se podívala do našeho sálu, který byl zaplněn do po-
sledního místečka a viděla tam Vaše spokojené tváře, měla jsem opravdu velkou 
radost v srdci a hřejivý pocit z dobře odvedené práce, za kterou musím poděkovat 
všem, kteří se na to podíleli. Bez nich a bez Vás všech by to nebylo ono. Děkuji.

Petra Jílková
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MIKULÁŠSKÁ NADÍLKA NA VSI
Tradice spojené s  Mikulášovou 

osobou jsou velmi pestré a  krajově 
i  národnostně se liší. Součástí větši-
ny z  nich je rozdávání dárků dětem. 
V  Česku a  na Slovensku je v  dnešní 
době při tzv. mikulášské nadílce Miku-
láš představován v biskupském oděvu 
s dlouhým bílým vousem a je doprová-
zen anděly a čerty. Tato skupinka ob-
chází domácnosti s dětmi 5. prosince 
v  předvečer svátku sv. Mikuláše. An-
dělé s Mikulášem roznášejí dárky, čerti 
se starají o symbolické trestání a stra-
šení zlobivých dětí. Ne vždy však byl 

Mikuláš doprovázen andělem a  čer-
tem. Jindy s  ním chodil třeba obecní 
policajt. Anděl je ze všech společníků 
nejmodernější verzí. Celkově je Miku-
láš jakousi přípravou na Vánoce, kdy 
se nerozdávají příliš hodnotné a trvalé 
dary, ale spíše jen nějaké pamlsky nebo 
malé dárky pro štěstí, však v době, ze 
které tento zvyk pochází, tedy v době 
kdy byly podobné laskominy a některé 
druhy ovoce méně dostupné, toto bylo 
oceňováno více než dnes. Ve všech do-
bách v této tradici však šlo především 
více o zážitek než o dary.
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I k nám do Rešic opět po roce přišel 
především za dětmi Mikuláš s  andě-
ly a rozdával dětem dárečky v podobě 
sladkostí a  ovoce. Nepřišel ale sám, 
doprovázeli ho čerti, kteří mezi dětmi 
hledali ty zlobivé a chtěli si je odnést 
v pytli s sebou do pekla. No nakonec si 
žádné neodnesli. Ne snad proto, že by 
u nás v Rešicích nebyly žádné zlobivé 
děti, ale všechny svatosvatě slibovaly 
nápravu a polepšení a tak jim Mikuláš 
i čerti dali ještě jednu šanci. A tu si pře-
ce zaslouží v životě každý.

Já věřím, že každý z  nás má své-
ho anděla strážného a byla jsem moc 

ráda, že se na samotný závěr všechny 
děti – a možná i dospěláci – pomodlili 
se svatým Mikulášem modlitbičku:

Andělíčku, můj strážníčku,
opatruj mi mou dušičku,
opatruj ji ve dne v noci
od škody a od zlé moci.
Duši, tělo opatruj,
andělíčku strážce můj.

Andělíčku, můj strážníčku je tra-
diční katolická modlitba k  andělu 
strážnému, kterou se zpravidla modlí 
děti před spaním.

Petra Jílková
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NÁŠ JUBILANT
Dne 6. 12. 2019 oslavil náš spoluobčan pan Drahoslav Černý významné ži-

votní jubileum 90 let. Na našem letošním posezení se seniory jsme mu všichni 
přítomní pozvedli skleničky a připili na jeho zdraví. Podruhé jsme mu popřáli 
místním rozhlasem a zahráli jeho oblíbené písničky a do třetice jsme mu po-
přáli hodně zdraví osobně u nich doma, v rodné Kordule.

Už u  vchodu nás vítaly usměvavé 
tváře manželů Černých, kteří v  letoš-
ním roce oslavili úžasných a  spoko-
jených 61 let společného života. Pan 
Černý má stále úžasnou chuť do života, 
chodí na krátké procházky na zahradu 
a  na dvůr a  nezapomíná kontrolovat 
synovi hospodářství. K jeho oblíbeným 
činnostem patří čtení (a  to bez brýlí) 
denního tisku, poslouchání milované 
dechovky a sledování sportu v televizi. 
Nejraději sleduje fotbal, hokej a v sou-
časné době biatlon. Na naši otázku, 
jaké je jeho nejoblíbenější jídlo, odpo-
věděl, že sní všechno, ale musí tam být 
pořádný kus masa.

Návštěva se nesla ve velmi příjem-
ném duchu u kávy, zákusků a vynikají-
cího domácího likéru. Z rádia nám vy-
hrávala oblíbená dechovka, v kamnech 
praskal oheň a  pohodová atmosféra 
nás provázela celou návštěvou.

Za zprostředkované příjemné se-
tkání bychom chtěly poděkovat synům 
Frantovi a Drahošovi Černým.

Renata Herzánová a Petra Jílková
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ADVENTNÍ SETKÁNÍ PARTNERŮ JE DUKOVANY 
POŠESTNÁCTÉ, TENTOKRÁT V REŠICÍCH

Tradiční adventní setkání partnerů JE Dukovany se letos uskutečnilo ve čtvr-
tek 12. prosince v Rešicích nedaleko elektrárny. Ve společenském domě Adolfa 
Opálky navodila tu pravou vánoční atmosféru swingová kapela Zatrestband včele 
s  frontmanem Petrem Píšou. Ředitel divize jaderná energetika Bohdan Zronek 
společně s  ředitelem elektrárny Dukovany Milošem Štěpanovským poděkova-
li všem starostům a zástupcům regionálních organizací za celoroční spolupráci 
a důležité oboustranné partnerství. Celý podvečer se nesl v neformální atmosfé-
ře, při které byl čas na bilancování, a to jak v pracovních, tak také v osobních ro-
vinách. Nechyběla ani tradiční benefi ce v podobě podpory sdružení Vrátka z Tře-
bíče, které vytváří pracovní podmínky pro seberealizaci hendikepovaných osob. 
Snad každý z návštěvníků navštívil „sladký“ koutek kavárny Vrátka s cukrovím 
a kávou od srdce, kde byla také možnost zakoupit si drobné vánoční dárky vyro-
benými klienty.

Jana Štefánková
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Děkujeme pořadatelům za možnost uspořádat Tradiční adventní 
setkání partnerů JE Dukovany v naší obci Rešice. Bylo nám velkou ctí 
všechny pozvané hosty v  Rešicích přivítat, představit jim naši obec 
a přispět k té správné vánoční atmosféře

Petra Jílková
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VÁNOČNÍ SBÍRKA
V  letošním roce se opět naši hasiči rozhodli uspořádat neregistrovanou fi -

nanční vánoční sbírku. Pro tentokrát oslovili dětský domov Hrotovice. Do sbírky 
bylo věnováno dobrovolné vstupné z Halloweenské stezky odvahy, z vánočního 
jarmarku a všechny příspěvky od členů SDH a občanů. Ti všichni měli možnost 
přispět na dárečky pro děti z výše jmenovaného dětského domova do kasičky, 
která byla umístěna na hasičské zabíjačce. Celkový výtěžek sbírky byl ve výši 
11.402 Kč. Za tuto částku budou dle přání dětí zakoupeny dárky od Ježíška, které 
naši hasiči předají osobně na vánočním setkání v dětském domově v Hrotovicích 
v pondělí 16. 12. 2019.

Za vstřícnost a podporu této charitativní činnosti děkují pořadatelé SDH Re-
šice a Obec Rešice.

Petra Jílková
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SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ REŠICE
Vážení spoluobčané,

za sbor dobrovolných hasičů Vám v předvánočním zpravo-
daji shrneme akce za druhé pololetí roku 2019 (od července do 
dnešních dnů), ale i akce, které nás v následujícím období čekají.

V  pátek 19.  července v  odpoled-
ních hodinách naši vesničku zasáh-
la jedna z náhlých bouřek, během 30 
minut napršelo cca 20 mm. Naštěstí 
voda z polí nenapáchala velké škody, 
pouze u  Skalů směrem na kapli vza-
la struha 90 % objemu vody a zbytek 
vody se převalil na silnici. Kontrolovali 
jsme průtok vody, po další půl hodině 
se průtok zklidnil na běžnou situaci 
a žádné nebezpečí nehrozilo.

Začneme nejprve příjemnou udá-
lostí, která byla pro našeho dlouhole-
tého starostu pana Josefa Hájka (Pepa 
velitel) velkým okamžikem. V  říjnu 
obdržel nejvyšší ocenění udělované 
OSH Znojmo (okresní sdružení hasičů) 
ve formě „medaile za zásluhy“. Jsme 
rádi za jeho přínos a  těšíme na další 
roky ve službě s tímto zkušeným čle-
nem hasičského sboru.
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V sobotu 20. července se konal tradiční cyklistický závod Dukovanské okruhy. 
Závodníci projížděli několikrát naší obcí, a to mezi jedenáctou a čtvrtou hodinou 
odpoledne. Závod pořádal Cyklistický klub Vysočina Cycling. Naši hasiči, vlastně 
hasičky (Peťa a Káťa Jílkovy) zajišťovaly nebezpečné křižovatky v obci a dbaly na 
bezpečnost cyklistů i projíždějících automobilů.

V měsíci srpnu přesněji 9. (pátek) a 10. (sobota) srpna jsme připravili pro naše 
spoluobčany „první letní promítaní“ s občerstvením. Na páteční promítaní byl 
připraven fi lm „Bobule 2“ na sobotní promítaní „Poslední zápas Pepíka Hnát-
ka“. Počasí nám přálo pouze o pátečním promítaní, které se promítalo za pomní-
kem v místním parku. Bohužel druhý den letního kina už tak hezké počasí neby-
lo, dosti pršelo. Rozhodovali jsme se, že promítání zrušíme, ale přišla záchrana 
v podobě pana hostinského, který nám nabídl pomocnou ruku, a proto promítání 
nebylo zrušeno a mohli jsme přehrát fotbalovou komedii v jeho hospůdce. Dou-
fáme, že se všem zúčastněným letní kino líbilo U
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Dne 24. srpna naše sdružení pořá-
dalo letní country večer s kapelou Šero 
před místním pohostinstvím. V  tento 
den se konalo i rozloučení s prázdni-
nami, kde jsme pomáhali s organiza-
cí a vším co bylo potřeba. Ale vraťme 
se ke country večeru. Letos nám opět 
přálo počasíčko, byla krásná letní noc, 
trampské písně rozezvučely plácek 
před hospůdkou a  zpívalo se a  tan-

čilo. Byla tam opravdu dobrá nálada, 
výborné pivečko a  grandiózní kotlík 
s masem. Snad nám příští rok opět vy-
jde počasí a  country večer s  kapelou 
„Šero“ se vydaří U  PS: Pokud chce-
te příští rok protancovat střevíce, tak 
příští letní country večer s  kapelou 
„Šero“ bude v  Rešicích 22.  8.  2020 
před místním pohostinstvím. Těšíme 
se na Vás! (Více informací v  příštím 
zpravodaji.)
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Dále naši hasiči navštívili o prázd-
ninách Dolní Dubňany a  Šitbořice, 
kde se konaly noční hasičské závody 
v požárním útoku. Na obou závodech 
se naši kluci a holky (Anička Čurdová) 
umístili na krásném pátém místě.

Během podzimu přišlo něko-
lik větrných dní, které ohýbaly větve 
stromů. U Makešů (u Rešického potůč-
ku) byla větrem nalomená větev, která 
sahala i do silnice a bránila v průjezdu 
automobilům. Naše jednotka nečekala 
ani minutu a  ihned se dala do práce. 
Nalomenou větev odstranila a byl ob-
noven průjezd v dané ulici.

Jednoho krásného podzimního dne 
se dva naši členové rozhodli pro údrž-
bu hasičské kádě. Začali šmirglovat, 
čistit, vše se lesklo, až přecházel zrak. 
Poté se začalo natírat. Hasičská káď 
je jak nová. Děkujeme členům Anič-
ce Čurdové a  Tomášovi Březinovi za 

údržbu a doufáme, že pomůže našim 
závodníkům k  rekordům při hasič-
ských závodech v požárním útoku.

V  sobotu 16.  listopadu proběh-
lo námětové cvičení v  Rakšicích. Zá-
sahové jednotce přišlo upozornění: 
„16.  11.  2019 13:07:06,P-Les, trava, 
Moravsky Krumlov-Raksice, V  do-
mcich, TC, za hrbitovem, seradiste 
u  pozarni zbrojnice Raksice; P tra-
vy“. Cílem takových cvičení je ověřit 
si připravenost jednotek obcí, boje-
schopnost v  terénu, vystupování na 
veřejnosti atd. Všechny jednotky byly 
pozitivně ohodnoceny.
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Dne 25.  listopadu byli dva naši 
členové (Jan Hájek a  Jiří Grasgruber) 
v  Rakšicích na školení intenzimetrů 
na měření radiace. Intenzimetr je pře-
nosný dozimetrický přístroj určený 
k měření úrovně radiace v zamořeném 
terénu a k dozimetrické kontrole stup-
ně zamoření povrchů osob, výzbro-
je, techniky, potravin, vody, různých 
předmětů, objektů a  terénu radioak-
tivními látkami. Tento přístroj vlastní 
i naše jednotka.

V půlce listopadu měla naše zása-
hová jednotka výjezd k hořícímu autu 
mezi Rešicemi a Tulešicemi. Požáru se 
zúčastnily jednotky Rešic, Čermáko-
vic, Moravského Krumlovu a Dukovan. 
Dané auto bylo uhašeno. Během zása-
hu nebyly žádné osoby zraněny.

Před příchodem zimy jsme se vrhli 
i na údržbu techniky a úklid v hasičské 
zbrojnici. Seřídila se PS 12 (přenosná 
motorová stříkačka) a  PS 18, údrž-
ba hasičského auta je samozřejmostí. 
Zkontrolováno bylo i  vybavení zása-
hové jednotky od kalhot až po hadice.

A jak už to bývá rok s rokem se se-
šel a svátky vánoční jsou tu a co by to 
bylo bez Vánočního betlému. Rádi jsme 
vypomohli OÚ se stavbou této krásné 
pastoušky.

Na Mikuláše se konala tradiční ha-
sičská zabijačka. Prodej jako každo-
ročně byl zahájen přesně v 10:00 hod. 
Pro občany Rešic jsme připravili různé 
zabijačkové dobroty od jitrniček s  je-
lítky až po výbornou černou polévku, 
bylo toho opravdu hodně. Hosté moh-
li i  posedět v  naší kavárně, která le-
tos byla v  jídelně kulturního domu A. 
Opálky, kde si mohli v teple vychutnat 
výborné pivečko, svařáček, ale i  za-
bijačkové laskominy…V  odpoledních 
hodinách byla přichystána kulturní 
hudební vložka, která rozpumpovala 
obecenstvo a zpívalo se a tancovalo. Ve 
večerních hodinách se dražila prasečí 
oháňka, která se vydražila za krás-
ných 1900 Kč. Dále probíhala i  sbírka 
pro dětský domov v Hrotovicích – více 
v  článku paní starostky. Děkujeme 
všem, kteří se podíleli na chystání této 
akce a těšíme na další zabijačku v roce 
2020, která každoročně bude na Miku-
láše v sobotu.
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CO NÁŠ ČEKÁ V NÁSLEDUJÍCÍM OBDOBÍ:

Výroční schůze SDH Rešice, která se bude konat 11. ledna v jídelně kulturního 
domu A. Opálky. Tímto zveme všechny členy sdružení na tuto schůzi, kde bude-
me projednávat akce/brigády na rok 2020 a shrneme činnosti a fungování SDH za 
rok 2019, nábor nových členů!

 ● kontrola hasičské techniky, sběr odpadků kolem Rešic, tradiční pálení 
čarodějnic

 ● okrskové závody v požárním útoku „pokus o zlatý hattrick“ + tradiční 
noční závody v Rešicích

 ● uctění památky obětí konce 2. sv. války
 ● různé výpomoci s obcí (akce, brigády)

Akce na 3. a 4. čtvrtletí budou v dalším zpravodaji

Určitě se můžete těšit v roce 2020 na každoroční akce, které naše sdružení 
pořádá od hasičských závodů až po country večer před místním pohostinstvím 
a další zajímavé programy U

Hasiči z Rešic Vám přejí klidné, pohodové a odpočinkové Vánoce a do nového 
roku přejeme především pevné zdravíčko a klidné zápalky

Zdroje obrázků: internet, vlastní zdroje
Autor článku: Josef Pošvař
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INFORMACE Z KNIHOVNY
Na podzim, každou středu, kdy byla 

otevřená knihovna, měli návštěvníci 
knihovny připraveny barevné papíry, 
výkresy, barvy, provázky, mašličky, 
špejle a  vždy si mohli něco pěkného 
vyrobit. Některé výrobky darovali do 
vývěsky u zastávky. Všichni byli šikov-
ní.

Děti vyráběly podzimní dráčky, 
strašidýlka, dýně, ježky a  luštili Pod-
zimní hádanky.

Od listopadu do prosince vyráběly 
děti už zimní výzdobu - sněhuláčky, 
sněhové vločky, papírové vánoční bet-

lémy. Soutěže Podzimní hádanky se 
zúčastnilo 15 soutěžících. Výherci ob-
drželi čoko-piškoty Opavia. Hádanky 
byly trošku těžší, ale všichni si s nimi 
poradili. Blahopřejeme výhercům!

Děti rády soutěží, vždy po ukončení 
jedné soutěže se ptají, kdy bude další. 
Takže mají připravenou soutěž o  sv. 
Mikulášovi. Tato soutěž je lehoučká, 
spíše pro jejich pobavení. Výhrou je 
čokoládový Mikuláš. Otázky si mohou 
děti vyzvednout nebo použít z  tohoto 
Zpravodaje, kde jsou otištěny.
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Jako loni bylo pro naše občany při-
praveno v kulturním domě sobotní od-
poledne, kdy si mohli vyrobit adventní 
věneček. Zájemců přišlo hodně. Měli 
připraveno i malé pohoštění. Věnečky 
se povedly a snad byli všichni spoko-
jeni.

Musím také poděkovat paní Janě 
Opálkové, která ukazovala postup vý-
roby a pomáhala s výzdobou. Také dě-

kuji ostatním za pomoc s úklidem, za-
jištěním chvojí a občerstvení.

Knihovna bude otevřena naposledy 
v tomto roce 18. 12. 2019, v novém roce 
od 8. 1. 2020.

Všem přeji pěkné vánoční svátky, 
hodně štěstí a zdraví po celý příští rok.

J. Kudláčková, knihovník
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SOUTĚŽNÍ OTÁZKY O SV. MIKULÁŠOVI (VELMI LEHKÉ)

Ve známé básničce o Mikulášovi se říká: 
Mikuláš ztratil…., Mikuláška…., hledali, 
nenašli, byli oba smutní.

Co ztratili?

1. berlu a dárky pro děti

2. plášť a sukni

3. boty a ponožky

Sv. Mikuláš chodí do našich domovů.

Kolikátého?

1. 5. prosince

2. 6. prosince

3. 7. prosince

Mikulášovi průvodci jsou: 1. čert a anděl

2. čert a vodník

3. sv. Kateřina a Lucie

Mikuláš je oblečený do: 1. kožichu

2. ornátu a bílé košile

3. do pláštěnky

Čepice na jeho hlavě se jmenuje: 1. mitra

2. klobouk

3. ušanka

Když k nám přijde Mikuláš, požádá děti, 
aby mu:

1. daly pusu

2. řekly básničku – nebo modlitbičku

3. zatahaly ho za vousy

Mikuláš dává dárky hlavně: 1. učitelům

2. dětem

3. Ježíškovi

Přináší dětem: 1. vodu a limonády

2. vejce

3. cukrovinky a ovoce

Anděl má za úkol: 1. pomáhat čertovi strkat zlobivé dět do pytle

2. po hodných dětech házet sněhové koule

3. pomáhat Mikulášovi nosit dárky

Vytištěné otázky si můžete vyzvednout v knihovně, malá odměna za vyluštění je 
připravená. Odevzdat můžete až do ledna 2020.

Soutěže Podzimní hádanky se zúčastnilo 15 soutěžících.
Všem blahopřejeme k výhře.
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POZVÁNKY NA PLÁNOVANÉ
SPOLEČENSKÉ AKCE V OBCI

LEDEN 2020

4. 1. 2020 – Opálkovy schody

Tříkrálová sbírka

11. 1. 2020 – výroční schůze SDH

18. 1. 2020 – Šipkový turnaj o putovní 
pohár starostky obce

ÚNOR 2020

8. 2. 2020 – Sportovní ples

16. 2. 2020 – Dětský karneval

BŘEZEN 2020

Masopustní průvod obcí

Vítání nových občánků do obce

Smrtolka

DUBEN 2020

Hrkání

30. 4. 2020 – Pálení čarodějnic

KVĚTEN 2020

8. 5. 2020 – Uctění památky padlých

9.  5.  2020  – Mikroregionem Morav-
skokrumlovsko na kole

16.–17. 5. 2020 – Tradiční rešická pouť
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SPOLEČENSKÁ KRONIKA ZA OBDOBÍ
ČERVENEC – PROSINEC 2019

OSLAVILI JSME

Významná životní jubilea oslavili 
naši spoluobčané, kterým srdečně ješ-
tě jednou blahopřejeme:

 ● Sklenář František 85 let (10. 8.)
 ● Reinisch Antonín 75 let (1. 9.)
 ● Tomášek Miloslav 85 let (8. 10.)
 ● Hájek Josef 65 let (9. 10.)
 ● Šumpelová Zdeňka 65 let (4. 11.)
 ● Makeš Milan 65 let (13. 11.)
 ● Opálková Jarmila 65 let (20. 11.)
 ● Klohnová Marie 80 let (4. 12.)
 ● Černý Drahomír 90 let (6. 12.)

PŘIVÍTALI JSME

V Rešicích jsme přivítali nově na-
rozeného občánka:

 ● Štěpán Čurda 11. 7. 2019

Šťastným rodičům srdečně blaho-
přejeme a Tobě, milý Štěpánku, pře-
jeme, aby se Ti mezi námi dobře žilo.

ROZLOUČILI JSME SE

V uplynulém období nás bo-
hužel zarmoutili svým odcho-
dem naši spoluobčané. Jejich 
rodinám a blízkým vyjadřujeme 
naši upřímnou soustrast.

 ● Sklenář František 13. 8. 2019
 ● Vlasta Poppová 12. 9. 2019

Herzánová Renata
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HLAVNÍ BOHOSLUŽBY 
O VÁNOCÍCH A V DOBĚ VÁNOČNÍ
Út 24. 12. Vigilie slavnosti Narození Páně D. Dubňany 16:00 hod

Út 24. 12. Noční bohoslužba ze slavnosti 
Narození Páně

H. Dubňany 21:00 hod

St 25. 12. Slavnost Narození Páně 
(Boží Hod vánoční)

H. Dubňany 08:00 hod

St 25. 12. H. Kounice 10:00 hod

Čt 26. 12. Svátek prvomučedníka sv. Štěpána D. Dubňany 08:00 hod

Čt 26. 12. H. Kounice 10:00 hod

Ne 29. 12. Svátek Svaté rodiny H. Dubňany 08:00 hod

Ne 29. 12. H. Kounice 10:00 hod

Út 31. 12. Památka sv. Silvestra I., papeže H. Kounice 14:00 hod

Út 31. 12. Vigilie slavnosti Matky Boží, 
Panny Marie

D. Dubňany 17:00 hod

St 1. 1. Slavnost Matky Boží, Panny Marie H. Dubňany 08:00 hod

St 1. 1. H. Kounice 10:00 hod

Ne 5. 1. 2. neděle po Narození Páně H. Dubňany 08:00 hod

Ne 5. 1. H. Kounice 10:00 hod

Po 6. 1. Slavnost Zjevení Páně H. Dubňany 16:45 hod

Po 6. 1. H. Kounice 18:30 hod

Ne 12. 1. Svátek Křtu Páně H. Dubňany 08:00 hod

Ne 12. 1. H. Kounice 10:00 hod

K radostnému a pokojnému prožití oslavy narození Ježíše Krista i všech dnů 
nového roku, do kterého vstoupíme, Vám ze srdce žehná a v modlitbách na vás 
všechny pamatuje.

P. Krč, farář v Horních Dubňanech



POZNÁMKY



REŠICKÝ ZPRAVODAJ – číslo 16/2019
Ohlédnutí za podzimem

Periodický tisk územního samosprávného celku. Vychází v Rešicích 20. 12. 2019.
Vydavatel: Obec Rešice, Rešice 97, 671 73, Tulešice, IČO: 00636967.
Evidenční číslo: MK ČR E 22040
Foto ve zpravodaji: Eva a Václav Vorlovi.
Vydává a distribuuje vlastním nákladem obec Rešice pro domácnosti v obci 
zdarma. Neprodejné.
Příspěvky, náměty a dotazy zasílejte na adresu: obec@resice.cz.
Příspěvky mohou být redakčně upraveny a kráceny.
Pro Rešice zpracoval: efcomm.cz.


